

社会

1981 年 10 月创刊
(双月刊)

2024 年第 1 期 | 总第 44 卷 | 2024 年 1 月 20 日出版

专题一：医疗与技术的社会性

李荣荣

1 从医学概念到“疾病”事实

儿童“注意缺陷多动障碍”的临诊民族志

郭育松 洪 伟

32 驯化清洁技术：交互模型下的用户适应试验

专题二：知识社会学

张雪洽

61 多元社会与相关主义心智

卡尔·曼海姆的知识社会学与认识论

王燕彬

91 函数功能与文化契约：马林诺夫斯基的文化科学

论 文

胡箫白

- 126 族类标签与王朝拓边：明代中后期川西北地区的
社会分类和国家治理

何奇峰 周芯宇

- 149 何以为家：分而不散的农民家庭

蔡韦成 谢 宇

- 178 孕育希望：宏观际流动性对生育意愿的影响

常青松 胡景梁 刘子曦

- 213 原生家庭社会阶层如何影响教育的精神健康回报：
资源补偿还是强化？

本刊不以任何形式收取版面费，全国社科工作办举报电话：010-63098272。

执期编辑：田 青



Chinese Journal of Sociology

(Bimonthly)

Vol. 44 | No.1 | January 20th, 2024

LI Rongrong

- 1 From Medical Labels to “Disorder” Reality: The Clinical Ethnography of Childhood Attention Deficit Hyperactivity Disorder

GUO Yusong HONG Wei

- 32 Domesticating Cleaning Technologies: User-Adaption Trials in the Model of Interessement

ZHANG Xueqia

- 61 Pluralistic Society and Relationism Mind: Karl Mannheim’s *Wissenssoziologie* and Epistemology

WANG Yanbin

- 91 Mathematical Function and Cultural Contract: Malinowski’s Science of Culture

HU Xiaobai

- 126 Community Labels and Imperial Expansion: Social Categorization and Imperial Administration in Northwest Sichuan During the Mid-late Ming Period

HE Qifeng ZHOU Xinyu

- 149 What Makes a Family: Farmers' Families That Live Separately but Keep Together

CAI Weicheng XIE Yu

- 178 Raising Hope: The Impact of Intergenerational Mobility on Fertility Desire in China

CHANG Qingsong HU Jingliang LIU Zixi

- 213 How Does Social Status of Family Influence the Mental Health Returns of Education: Resource Compensation or Enhancement?

Executive Editor : TIAN Qing